
Svarnotat Klima-, Miljø- og Teknikudvalget 15.05.2023 
Martin Amby vedr. proces for bæredygtighedsplan 
 

Spørgsmål 
På Klima-, Miljø- og Teknikudvalgets møde den 15. maj 2023 spurgte 

Martin Amby til proces for bæredygtighedsplan. 

 

Svar 
By- og Planudvalget og Klima- Miljø- og Teknikudvalget behandlede den 3. 

oktober 2022, administrationens forslag vedr. Bæredygtighedstiltag i 

kommunens byggeri. I denne forbindelse returnerede udvalgene sagen. 

 

På Kommunalbestyrelsens møde den 27. september 2022 fremsatte 

Gruppe D og C et medlemsforslag der omhandler en bæredygtig 

transformation af den eksisterende ejendomsstrategi, samt implementering 

af nye tiltag i kommunale strategier, byggeprogram, lokalplaner mm.  

 

På Klima- Miljø- og Teknikudvalget den 9. januar 2023 blev 

administrationens forslag til metode og procesplan, der skulle 

operationalisere medlemsforslaget ikke godkendt. Udvalget returnerede 

sagen til administration med henblik på, at administrationen udarbejder et 

oplæg sammen med Gruppe D. 

 

Administrationen har efterfølgende kortlagt, i hvilket omfang de 28 nævnte 

fokusområder fra Gruppe D’s medlemsforslag fra d. 27. september 2022 

kan håndteres via eksisterende, regler, vejledninger, politiker, strategier 

mv.  

Herefter forelægges Klima- Miljø- og Teknikudvalget på september mødet  

en sag med hovedfokus på de bæredygtighedsstrategier og initiativer fra 

Gruppe D’s medlemsforslag, der evt. kan tilknyttes kommunens byggerier. 

 

På baggrund af sagen i september i Klima- Miljø- og Teknikudvalget, løftes 

efterfølgende en sag om en bæredygtighedsstrategi for Hvidovre 

Kommunes byggerier til godkendelse i Klima- Miljø- og Teknikudvalget, 

Økonomiudvalget samt Kommunalbestyrelsen.  
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